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Utlåtande Rotel III (Dnr KS 2023/1021) 

Motion om att möjliggöra 4 500 bokningsbara timmar i 
Stockholms skolor för idrottsföreningarna 
 

Motion av Andréa Hedin och Anna Cederschiöld Stuart (båda M) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren 

Sammanfattning av ärendet 

Andréa Hedin och Anna Cederschiöld Stuart (båda M) anför i en motion väckt i 
Stockholms kommunfullmäktige att ytterligare 4 500 timmar per månad i Stockholms 
skolidrottslokaler ska göras bokningsbara för idrottsföreningar utöver den tid som 
redan idag är möjlig att boka. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden, 
utbildningsnämnden, Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) och RF-SISU 
Stockholm. 

Stadsledningskontoret ser positivt på ett mer effektivt nyttjande av stadens 
skolidrottslokaler. Kontoret påpekar att det redan idag pågår ett arbete som syftar till 
att uppnå detta och att det finns två uppdrag i stadens budget 2024 som syftar i den 
riktningen. 

Idrottsnämnden konstaterar att man sedan flera år arbetar för att mer tid i stadens 
skolidrottslokaler ska göras bokningsbara för idrottsföreningarna. Det har lett till att 
75 procent av lokalerna idag är bokningsbara. Nämnden konstaterar också att målet 
idag är att 95 000 timmar per år ska vara bokningsbara utanför skoltid. Utifrån det 
anser man att ytterligare 4500 timmar per månad är en stor ökning. 

Utbildningsnämnden delar ambitionen om att ha ett effektivt användande av 
skolidrottslokalerna men konstaterar att de lokaler som idag inte är bokningsbara är 
det av en anledning. De kan vara att salsmåtten varierar så att de är mindre 
användbara i en idrottskontext eller att det krävs ombyggnation för att kunna 
sektionera så att föreningar inte behöver få tillträde till hela skolbyggnaden. 
 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.
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Skolfastigheter i Stockholm AB konstaterar att man tillsammans med sina hyresgäster 
har i uppdrag att tillgängliggöra skolidrottslokalerna. Bolaget ser att man kan göra än 
mer gällande saker som sektionering och avgränsning såväl som smarta lås för in- och 
utpassering. När det gäller nyttjandegraden är det upp till hyresgästen men där kan 
SISAB bistå med mätverktyg. 

RF-SISU Stockholm påtalar bristen på idrottslokaler i Stockholm och därmed vikten 
av att öppna upp så många skolidrottslokaler som möjligt. RF-SISU Stockholm anser 
sig få signaler om att det idag finns lokaler som inte utnyttjas. De menar också att det 
finns skolidrottslokaler på fristående skolor som också borde ingå i en gemensam 
planering. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Att Stockholms barn och unga rör på sig och får möjlighet att delta i idrottslivet är 
mycket viktigt. När det dessutom råder en brist på idrottsanläggningar, som det gör i 
Stockholm, gäller det att använda de resurser vi har på ett så effektivt sätt som 
möjligt. Motionärernas förslag om att öppna upp även de skollokaler som idag inte 
går att boka via idrottsförvaltningens bokningssystem är således i en anda som även 
majoriteten delar.  

I stadens budget finns också uppdrag om att fortsätta det arbete som redan pågått ett 
antal år om att tillgängliggöra fler lokaler. Dock är det som flera av våra förvaltningar 
konstaterar så att det finns en anledning till att vissa lokaler inte erbjuds i 
bokningssystemet. Det kan vara så att lokalens mått avviker från standardmått så att 
det blir svårt med organiserad idrott där men det kan också handla om att lokalerna 
kräver mer omfattande anpassningar i form av sektionering från den övriga skolan, 
moderna in- och utpasseringssystem med mera. Den typen av åtgärder bör 
genomföras där det är möjligt och där behovsanalyser pekar på att nyttjandet skulle 
vara tillräckligt stort men det är också viktigt att kostnaden för det inte landar på 
skolpengen. 

Att som motionärerna föreslår gå från 7500 bokningsbara timmar i månaden till 
12000 timmar i månaden ter sig inte realistiskt ens om samtliga skolidrottslokaler 
skulle tillgängliggöras utan riskerar att gå ut över skolans egna nyttjande av lokalerna. 

Bilaga 

Motion om att möjliggöra 4 500 bokningsbara timmar i Stockholms skolor för 
idrottsföreningarna, dnr KS 2023/1021-1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarrådet Jan Jönsson (L) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis tillstyrka motionen 



3 (14)

2. Att därutöver anföra 

Vi vill börja med att tacka idrottsförvaltningen för svaret på motionen och gläds åt att 
förvaltningen delar vår uppfattning om att det är önskvärt med mer effektivt nyttjande 
av lokalerna. Denna glädje kan dock endast bli långvarig om fler av stadens 
skolidrottssalar kan nyttjas av föreningar på kvällar och helger. Totalt rör det sig om 
35 av stadens drygt 120 kommunala grundskolor med idrottslokaler som i dagsläget 
inte är tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna utanför skoltid 

Vi noterar att idrottsförvaltningen hänvisar till att man arbetar med att ta fram vilka 
skolor med skolgymnastiksalar som inte finns med i stadens bokningssystem men där 
det finns ett intresse av att möjliggöra uthyrning. Samt att denna sammanställning 
kommer att delges utbildningsförvaltningen och en gemensam prioritering kommer 
att göras mellan förvaltningarna för att föreslå åtgärder för att fler lokaler ska 
tillgängliggöras. Vi förutsätter att denna sammanställning även kommer att delges 
idrottsnämnden innan den gemensamma prioriteringen tas fram.  

Vi delar motionärens bild av nödvändigheten för barn och unga att kunna få tillgång 
till fler idrottslokaler, samtidigt vill liberalerna betona att detta samtidigt inte får ske 
på bekostnad av skolornas personal genom utökat administrativt ansvar. Rektorer, 
lärare och andra anställda på stadens skolor ska fokusera sin tid på sitt kärnuppdrag, 
att ge våra barn en god utbildning.  

För oss är det viktigt att alla stockholmare har möjlighet att vara fysiskt aktiva och 
upptäcka både idrott och friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. Idrott och 
friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och idrottsrörelsen är en vital del av 
civilsamhället. Idrotten främjar folkhälsa genom gemenskap, rörelse och motion som 
ökar människors psykiska och fysiska välbefinnande. Därför behöver staden också 
alltid arbeta nära Stockholms idrottsrörelse och föreningsliv. 

Under förra mandatperioden gjorde vi historiskt stora satsningar på nya 
idrottsanläggningar och upprustningar av befintliga, i flera fall i nära samarbete med 
externa aktörer för att dela på resurser i både kostnader och tid. Vi inser att ju fler vi 
är som hjälps åt, desto mer idrottsyta kan vi skapa på kortare tid. Bristen på 
idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga som får sämre möjligheter att 
träna och idrotta. 

Det borde vara en självklarhet att även dessa skolor kan bokas utanför skoltid av 

idrottsföreningar. Det skulle både förbättra möjligheterna för barn och unga att idrotta 
och leda till ett bättre resursutnyttjande av stadens lokaler i en svår ekonomisk tid. 

Skolorna har höga hyreskostnader för sin verksamhet, och i idrottsnämndens budget 
är lokalkostnaderna en av de större utgifterna. Det är därför mycket viktigt att staden 
jobbar med att använda sina lokaler på ett effektivt sätt. Genom att bättre utnyttja 
skolidrottslokaler som redan finns skulle ytterligare omkring 4 500 timmar kunna 
öppnas upp för våra ungdomar och idrottsföreningar varje månad. 
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Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 4 september 2024 

Karin Wanngård 
Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Christofer Fjellner, Johan Paccamonti och Jonas Nilsson (alla M) och 
Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen i sin helhet 

2. Att därutöver anföra följande. 

Vi gläds åt att remissinstanserna delar vår uppfattning om att det är önskvärt med ett 
mer effektivt nyttjande av lokalerna. Denna glädje kan dock endast bli långvarig om 
fler av stadens skolidrottssalar kan nyttjas av föreningar på kvällar och helger. Totalt 
rör det sig om 35 av stadens drygt 120 kommunala grundskolor med idrottslokaler 
som i dagsläget inte är tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna 
utanför skoltid. 

Vi noterar att idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen hänvisar till att man 
arbetar med att ta fram vilka skolor med skolgymnastiksalar som inte finns med i 
stadens bokningssystem men där det finns ett intresse av att möjliggöra uthyrning. 
Samt att denna sammanställning kommer att delges utbildningsförvaltningen och en 
gemensam prioritering kommer att göras mellan förvaltningarna för att föreslå 
åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras. Vi förutsätter att denna 
sammanställning även kommer att delges nämnden innan den gemensamma 
prioriteringen tas fram.  

För oss är det viktigt att alla stockholmare har möjlighet att vara fysiskt aktiva och 
upptäcka både idrott och friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. Idrott och 
friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och idrottsrörelsen är en vital del av 
civilsamhället. Idrotten främjar folkhälsa genom gemenskap, rörelse och motion som 
ökar människors psykiska och fysiska välbefinnande. Därför behöver staden också 
alltid arbeta nära Stockholms idrottsrörelse och föreningsliv.  

Under förra mandatperioden gjorde vi historiskt stora satsningar på nya 
idrottsanläggningar och upprustningar av befintliga, i flera fall i nära samarbete med 
externa aktörer för att dela på resurser i både kostnader och tid. Vi inser att ju fler vi 
är som hjälps åt, desto mer idrottsyta kan vi skapa på kortare tid. Bristen på 
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idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga som får sämre möjligheter att 
träna och idrotta. 

Det borde vara en självklarhet att även dessa skolor kan bokas utanför skoltid av 
idrottsföreningar. Det skulle både förbättra möjligheterna för barn och unga att idrotta 
och leda till ett bättre resursutnyttjande av stadens lokaler i en svår ekonomisk tid. 
Skolorna har höga hyreskostnader för sin verksamhet, och i idrottsnämndens budget 
är lokalkostnaderna en av de större utgifterna. Det är därför mycket viktigt att staden 
jobbar med att använda sina lokaler på ett effektivt sätt. I sammanhanget är det också 
viktigt att rektorerna ges tillräckligt stöd för att hantera säkerheten, samt att ökade 
kostnader genom exempelvis slitage inte hamnar på 
utbildningsförvaltningen/skolorna. Genom att bättre utnyttja skolidrottslokaler som 
redan finns skulle ytterligare omkring 4 500 timmar kunna öppnas upp för våra 
ungdomar och idrottsföreningar varje månad. 

Reservation av Jan Jönsson (L) som är likalydande med Liberalernas reservation i 
borgarrådsberedningen. 

Särskilt uttalande av Gabriel Kroon (SD) enligt följande. 
Många idrottsföreningar i Stockholms stad lider stor brist på träningstider. Det har 
från flera håll påtalats att man tvingas säga nej till ungdomar som vill börja idrotta på 
grund av bristen på träningstider och anläggningar att träna i. Det snabbaste sättet att 
försöka möta dessa behov är genom tillgängliggörandet av lokaliteter som redan 
finns, men av olika anledningar i dagsläget inte kan nyttjas. Idrottsförvaltningen 
arbetar sedan tidigare med dessa frågor, men vikten av snabbt lösa dessa problem kan 
inte nog påtalas.  

Säkerheten på samtliga av våra idrottsanläggningar behöver också prioriteras upp. 
Gängkriminella rapporteras uppehålla sig i och runt anläggningar med avsikter att 
värva ungdomar, sälja narkotika eller till och med utföra våldshandlingar. En ökad 
närvaro av polis och ordningsvakter har efterfrågats av föreningar, tränare och 
ungdomar, speciellt tjejer är oroliga och bristande säkerhet riskerar att begränsa 
deltagande i aktiviteter.  

Sverigedemokraterna är det parti som i 2024 års budget satsar mest på 
idrottsverksamheterna i Stockholms stad. Ovanpå idrottsmiljarden satsar vi ytterligare 
150 miljoner på nybyggnationer av idrottsanläggningar, till detta så reserveras 15 
miljoner extra att fördelas till föreningarnas egna verksamheter samt även 5 miljoner 
till förbättringar av spontanidrottsytor och anläggningar för utomhusgym. För att 
stärka trygghet och säkerhet för ungdomar och övrig allmänhet har medel reserverats 
för att öka antalet ordningsvakter i staden med över 30 procent.  
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Ärendet 

Andréa Hedin och Anna Cederschiöld Stuart (båda M) framför i sin motion att det 
råder stor brist på idrottsanläggningar i Stockholm och att den bristen framför allt 
drabbar barn och unga. Motionärerna framför vidare att många av stadens 
skolidrottssalar inte utnyttjas på kvällstid och helger och lyfter att 35 av stadens drygt 
120 grundskolor med idrottslokaler inte är tillgängliga att boka utanför skoltid. 
Motionärerna anser att det borde vara en självklarhet att även dessa skolidrottslokaler 
bör kunna bokas utanför skoltid av idrottsföreningar. 

I motionen framförs att, genom ett bättre utnyttjande av de skolidrottslokaler som 
redan finns, skulle ytterligare omkring 4 500 timmar kunna öppnas upp för våra 
ungdomar och idrottsföreningar varje månad. Motionärerna föreslår därför att 
kommunfullmäktige ger idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Skolfastigheter i 
Stockholm AB i uppdrag att ta fram en gemensam genomförandeplan i syfte att 
tillgängliggöra fler idrottslokaler vid stadens grundskolor för idrottsföreningarna att 
nyttja utanför skoltid. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden, 
utbildningsnämnden, Skolfastigheter i Stockholm AB och RF-SISU Stockholm. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 februari 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Stadsledningskontoret ser positivt på ett mer effektivt nyttjande av stadens 
skolidrottslokaler. Det pågår redan idag ett arbete som syftar till att uppnå detta, bland 
annat genom två budgetuppdrag i stadens budget 2024. Det ena uppdraget ska 
resultera i en plan för tillgängliggörande av skollokaler och det andra uppdraget ska 
leda till förslag för att fler lokaler ska tillgängliggöras samt hur kultur- och 
idrottslivets användning av de befintliga lokalerna kan öka.  

Idrottsnämnden arbetar för närvarande med att inventera vilka skolor med 
skolidrottssalar som inte finns med i bokningssystemet där det finns ett intresse av att 
möjliggöra uthyrning. Idrottsnämnden och utbildningsnämnden kommer med 
utgångspunkt i inventeringen att ta fram en gemensam prioritering för att föreslå 
åtgärder i syfte att fler lokaler ska tillgängliggöras. Utbildningsnämnden och 
idrottsnämnden arbetar även med att ta fram en rutin för att säkerställa att nya 
tillgängliggjorda skollokaler kommer in i stadens bokningssystem. 

Det finns flera orsaker till att de skolidrottslokaler som för närvarande inte hyrs ut på 
kvällstid eller under helger inte har tillgängliggjorts eller inte finns med i 
bokningssystemet. En orsak är att salsmåtten varierar, vilket innebär att 
föreningslivets efterfrågan på vissa salar är mindre än för andra. En annan orsak är att 
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lokalutformningen ibland är komplex och inte möjliggör uthyrning, då utomstående 
skulle få tillgång till hela skolan via idrottssalen. Kostnaden för ombyggnation i syfte 
att tillgängliggöra dessa lokaler för uthyrning kan därför bli stor. Det är av stor vikt 
att det görs behovsanalyser kring efterfrågan för att hyra tider i skolidrottssalar innan 
eventuella beslut om ombyggnation, då varje investering leder till ökade 
hyreskostnader. 

Idrottsnämnden 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 23 januari 2024 följande. 
1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på motionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Reservation av Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. (alla M), Hanna Wistrand 
(L) och Leif Söderström (SD), se Reservationer m.m. 

Särskilt uttalande av Leif Söderström (SD), se Reservationer m.m. 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 12 december 2023 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Idrottsförvaltningen delar uppfattningen att det är önskvärt med mer effektivt 
nyttjande av lokalerna vilket även är Stockholms stads ambition. I samverkan med 
andra förvaltningar pågår sedan flera år tillbaka ett aktivt arbete med att 
tillgängliggöra lokaler för uthyrning till föreningslivet efter skoltid, vilket är ett 
samarbete som gett resultat. Cirka 75 procent av skolgymnastiksalarna i Stockholms 
stads grundskolor är numera bokningsbara för föreningslivet. Utifrån att dagens mål 
om att hyra ut cirka 95 000 timmar/år i skolgymnastiksalar utanför skoltid så är 
ytterligare 4 500 timmar/månad en kraftig ökning. 

Idrottsförvaltningen antar att författarna av motionen beräknat dessa 4 500 timmar på 
de skolor som har skolgymnastiksal men som inte finns med i bokningssystemet. För 
dessa skolgymnastiksalar kan det finnas olika orsaker till att de inte har 
tillgängliggjorts eller inte finns i bokningssystemet. Det kan till exempel handla om 
att salsmåtten varierar, vilket innebär att efterfrågan på vissa salar är mindre än andra. 
Flera av skolorna som inte är bokningsbara har även en komplex lokalutformning 
som inte möjliggör uthyrning då utomstående skulle få tillgång till hela skolan via 
gymnastiksalen, kostnaden för att tillgängliggöra dessa för uthyrning kan då bli hög.  

Idrottsförvaltningen menar att motionens förslag i hög grad redan omfattas av 
pågående arbeten kring lokalnyttjande inom staden.  

Idrottsförvaltningen arbetar med att ta fram vilka skolor med skolgymnastiksalar som 
inte finns med i stadens bokningssystem men där det finns ett intresse av att 
möjliggöra uthyrning. Denna sammanställning kommer att delges 
utbildningsförvaltningen och en gemensam prioritering kommer att göras mellan 



8 (14)

förvaltningarna för att föreslå åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras. Detta 
innefattar även att återigen titta på möjligheterna att tillgängliggöra skolor som 
tidigare bedömts vara komplexa hyresobjekt beroende på lokalutformning. 

Det finns två pågående budgetuppdrag där det ena uppdraget ska resultera i en plan 
för tillgängliggörande av skollokaler och det andra uppdraget innebär att föreslå 
åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras samt hur kultur- och idrottslivets 
användning av de befintliga lokalerna kan öka. 

Utbildningsnämnden 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 januari 2024 följande. 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Reservation av Andréa Hedin m.fl. (alla M), se Reservationer m.m. 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 13 december 2023 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Utbildningsförvaltningen delar uppfattningen att det är önskvärt med mer effektivt 
nyttjande av lokalerna vilket även är Stockholms stads ambition. I samverkan med 
andra förvaltningar pågår även sedan flera år tillbaka ett arbete med att tillgängliggöra 
lokaler för uthyrning till föreningslivet efter verksamhetstid, vilket är ett samarbete 
som gett resultat. Cirka 75 procent av idrottssalarna i Stockholms stads grundskolor 
är bokningsbara för föreningslivet. Utifrån att dagens mål om att hyra ut cirka 90 000 
timmar/år (i snitt 7 500 timmar/månad) i skolidrottssalar utanför skoltid så är 
ytterligare 4 500 timmar/månad en kraftig ökning. 

Förvaltningen utgår från att författarna av motionen beräknat 4 500 timmar utifrån de 
skolor som har skolidrottssal men som inte finns med i bokningssystemet. För dessa 
skolidrottssalar finns det olika orsaker till att de inte har tillgängliggjorts eller inte 
finns med i bokningssystemet. Det kan till exempel handla om att salsmåtten varierar, 
vilket innebär att föreningslivets efterfrågan på vissa salar är mindre än andra. Flera 
av skolorna som inte är bokningsbara har även en komplex lokalutformning som inte 
möjliggör uthyrning då utomstående skulle få tillgång till hela skolan via idrottssalen, 
kostnaden för att tillgängliggöra dessa för uthyrning kan då bli orimligt hög. 

Idrottsförvaltningen arbetar med att ta fram vilka skolor med skolidrottssalar som inte 
finns med i idrottsförvaltningens bokningssystem utifrån där det finns ett intresse av 
att möjliggöra uthyrning. Denna lista kommer delges utbildningsförvaltningen där en 
gemensam prioritering kommer att göras mellan förvaltningarna i ett pågående 
uppdrag för att föreslå åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras. 

Utbildningsförvaltningen arbetar även tillsammans med idrottsförvaltningen för att en 
rutin tas fram för att säkerställa att nya tillgängliggjorda skollokaler kommer in i 
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stadens bokningssystem. I dagsläget är endast idrottsförvaltningens passersystem 
garant för att en sal kommer in i bokningssystemet, trots att generella anpassningar 
görs i utbildningsförvaltningens byggprojekt för att underlätta uthyrning. 

Det finns två pågående budgetuppdrag där det ena uppdraget ska resultera i en plan 
för tillgängliggörande av skollokaler och det andra uppdraget innebär att föreslå 
åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras samt hur kultur- och idrottslivets 
användning av de befintliga lokalerna kan öka. 

Utbildningsförvaltningen genomför i ordinarie ny- om- och tillbyggnadsprojekt också 
generella anpassningar för att möjliggöra uthyrning, men strävar samtidigt efter att 
hålla nere hyresgenererande investeringskostnader, så att inte för stor del av 
elevpengen tas till hyreskostnader. Det är därför viktigt att det görs relevanta 
behovsanalyser kring efterfrågan för att hyra tider i skolidrottssalar innan beslut tas 
om byggnadsåtgärder ska genomföras. Att tillgängliggöra och upplåta lokaler för 
andra verksamheter utanför skoltid bör heller inte bekostas av utbildningsnämndens 
budgetmedel som ska användas för undervisning och skolverksamhet. 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) 

Skolfastigheter i Stockholm AB:s yttrande daterat den 2 februari 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

SISAB arbetar tillsammans med berörda förvaltningar för att skapa förutsättningar för 
att tillgängliggöra nybyggda samt fler befintliga skolidrottshallar och skollokaler för 
idrotts-, kultur-, föreningsverksamhet.  

SISAB hyr ut bolagets lokaler, företrädesvis till utbildningsförvaltningen och 
stadsdelsförvaltningarna som i gällande samverkansavtal förfogar över lokalerna 
dygnet runt. Uthyrningen för föreningsverksamhet hanteras således av bolagets 
hyresgäster och sker i andra hand, per timme. Lokaler som finns tillgängliga bokas 
genom idrottsförvaltningens bokningssystem.  

För att möjliggöra tillgänglighet genom bokningssystemet så behöver 
områdesavgränsningar/sektioneringar och säkerhetssystem anpassas och installeras 
för att lokaler ska kunna bokas och nyttjas på ett säkert, tryggt och uppföljningsbart 
sätt. I det arbetet kan med fördel möjligheterna med digital teknik tas tillvara. 

SISAB har i många år arbetat med innovativa lösningar för att säkerställa 
skolfastigheter med hög kvalitet, främst vad gäller energi, el och media där 
uppkopplade fastigheter har varit ett sätt att effektivisera fastighetsstyrningen. SISAB 
arbetar även med smarta digitala lås och larm för att förebygga inbrott och förbättra 
skalskyddet. SISAB ser också att det finns möjligheter att med digitala hjälpmedel 
öka förmågan hos bolagets hyresgäster eller de nämnder som ansvarar för bokningar 
med föreningslivet att möjliggöra nya effektiva lösningar. En utveckling och 
införande av central passagehantering skulle skapa större möjligheter för 
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tillgängliggörande av lokaler samt säkerställa hantering och en ökad effektivisering 
av kostnader. Här är SISAB gärna en samverkanspart.  

Av budgeten för 2024 framgår att bolaget ska verka för att tillgängliggöra nybyggda 
skollokaler och skolidrottshallar för idrotts-, kultur-, föreningsverksamhet och stadens 
fritidsverksamheter samt möjliggöra uthyrning av fler befintliga skollokaler och 
skolidrottshallar. I arbetet kan med fördel möjligheterna med digital teknik tas 
tillvara. Bolaget kommer även, i linje med vad som framgår av budgeten, tillsammans 
med utbildningsnämnden, idrottsnämnden och kulturnämnden ta fram en rapport som 
beskriver hur arbetet går med att öppna upp skolans lokaler för förenings- och 
idrottsverksamhet samt föreslå åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras samt 
hur kultur- och idrottslivets användning av de befintliga lokalerna kan öka. 

Sammanfattningsvis ställer sig bolaget positivt till att medverka i arbetet att 
tillgängliggöra fler bokningsbara timmar för föreningsverksamhet i SISAB:s lokaler 
utanför skoltid på uppdrag av antingen hyresgäster eller de förvaltningar som 
ansvarar för att underlätta lokaltillgången för föreningsdrivna verksamheten. När det 
gäller nyttjandegraden så hyr SISAB ut lokalerna på 100 procent. Ett system som 
möjliggör mätning av faktisk nyttjandegrad skulle kunna visa om potential finns i 
befintligt bestånd. Det är dock hyresgästen eller ansvarig för bokningsverksamheten 
som har att beställa ett sådant möjliggörande. 

RF-SISU Stockholm 

RF-SISU Stockholms yttrande daterat den 29 januari 2024 har i huvudsak följande 
lydelse. 

I Stockholmsregionen är anläggningsbristen fortsatt en av våra största utmaningar, för 
att idrotten ska kunna utvecklas och växa. Nybyggnation har inte skett i takt med 
befolkningsutvecklingen. I stället har idrottsytor valts bort i samband med förtätning 
eller byggnation av nya stadsdelar. Idrotten ska vara en naturlig del i byggandet av 
det hållbara samhället. Idrottsanläggningar och andra idrottsmiljöer behöver få plats 
tidigt i samhällsplaneringen och det behövs bra planer där anläggningar placeras 
smart, för att alla ska ha möjlighet att idrotta och röra på sig.  

RF-SISU Stockholm har under många år strategiskt arbetat för att flytta fram 
positionerna för olika idrotter när det gäller anläggningsissituationen i Stockholm. En 
av våra viktiga frågor är att se till att anläggningarna som finns ska nyttjas mer 
effektivt. Alltför ofta får vi signaler om att anläggningar och andra idrottsmiljöer står 
tomma delar av dagen, en av orsakerna kan vara just att skolor inte kan nyttjas av 
föreningslivet kvällstid. Vi behöver säkerställa att redan investerade medel nyttjas på 
ett bättre sätt. Samverkan inom kommunens egna förvaltningar är en framgångsfaktor 
för att öka tillgängligheten.  

Därför anser vi att det är en angelägen fråga att snarast möjligt öppna upp fler skolor 
för föreningslivet när de inte nyttjas av skolan. Det innebär tider som finns på 
morgonen innan skolan, efter skolan, kvällstid och under loven. Vi tror även att det är 
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viktigt att de skolor som inte är kommunala, men som har anläggningar som skulle 
kunna öppnas för föreningslivet, om möjligt även ingår i genomförandeplanen. Detta 
för att öka antalet bokningsbara timmar så mycket som möjligt. 
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Reservationer m.m. 

Idrottsnämnden 

Reservation av Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. (alla M), Hanna 
Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra följande: 

Vi vill börja med att tacka idrottsförvaltningen för svaret på motionen och gläds åt att 
förvaltningen delar vår uppfattning om att det är önskvärt med mer effektivt nyttjande 
av lokalerna. Denna glädje kan dock endast bli långvarig om fler av stadens 
skolidrottssalar kan nyttjas av föreningar på kvällar och helger. Totalt rör det sig om 
35 av stadens drygt 120 kommunala grundskolor med idrottslokaler som i dagsläget 
inte är tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna utanför skoltid. Vi 
noterar att idrottsförvaltningen hänvisar till att man arbetar med att ta fram vilka 
skolor med skolgymnastiksalar som inte finns med i stadens bokningssystem men där 
det finns ett intresse av att möjliggöra uthyrning. Samt att denna sammanställning 
kommer att delges utbildningsförvaltningen och en gemensam prioritering kommer 
att göras mellan förvaltningarna för att föreslå åtgärder för att fler lokaler ska 
tillgängliggöras. Vi förutsätter att denna sammanställning även kommer att delges 
idrottsnämnden innan den gemensamma prioriteringen tas fram. 

För oss är det viktigt att alla stockholmare har möjlighet att vara fysiskt aktiva och 
upptäcka både idrott och friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. Idrott och 
friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och idrottsrörelsen är en vital del av 
civilsamhället. Idrotten främjar folkhälsa genom gemenskap, rörelse och motion som 
ökar människors psykiska och fysiska välbefinnande. Därför behöver staden också 
alltid arbeta nära Stockholms idrottsrörelse och föreningsliv. 

Under förra mandatperioden gjorde vi historiskt stora satsningar på nya 
idrottsanläggningar och upprustningar av befintliga, i flera fall i nära samarbete med 
externa aktörer för att dela på resurser i både kostnader och tid. Vi inser att ju fler vi 
är som hjälps åt, desto mer idrottsyta kan vi skapa på kortare tid. Bristen på 
idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga som får sämre möjligheter att 
träna och idrotta. Det borde vara en självklarhet att även dessa skolor kan bokas 
utanför skoltid avidrottsföreningar. Det skulle både förbättra möjligheterna för barn 
och unga att idrotta och leda till ett bättre resursutnyttjande av stadens lokaler i en 
svår ekonomisk tid. 

Skolorna har höga hyreskostnader för sin verksamhet, och i idrottsnämndens budget 
är lokalkostnaderna en av de större utgifterna. Det är därför mycket viktigt att staden 
jobbar med att använda sina lokaler på ett effektivt sätt. Genom att bättre utnyttja 
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skolidrottslokaler som redan finns skulle ytterligare omkring 4 500 timmar kunna 
öppnas upp för våra ungdomar och idrottsföreningar varje månad. 

Särskilt uttalande av Leif Söderström (SD) 

Många idrottsföreningar i Stockholm stad lider stor brist på träningstider. Det har från 
flera håll påtalats att man tvingas säga nej till ungdomar som vill börja idrotta på 
grund av bristen på träningstider och anläggningar att träna i. Det snabbaste sättet att 
försöka möta dessa behov är genom tillgängliggörandet av lokaliteter som redan 
finns, men av olika anledningar i dagsläget inte kan nyttjas. Idrottsförvaltningen 
arbetar sedan tidigare med dessa frågor, men vikten av snabbt lösa dessa problem kan 
inte nog påtalas. 

Säkerheten på samtliga våra idrottsanläggningar behöver också prioriteras upp. 
Gängkriminella rapporteras uppehålla sig i och runt anläggningar med avsikter att 
värva ungdomar, sälja narkotika eller till och med utföra våldshandlingar. En ökad 
närvaro av polis och ordningsvakter har efterfrågats av föreningar, tränare och 
ungdomar, speciellt tjejer är oroliga och brist på säkerhet riskerar begränsa deltagande 
i aktiviteter. 

Sverigedemokraterna är det parti som i årets budget satsar mest på 
idrottsverksamheterna i Stockholms stad. Ovanpå idrottsmiljarden satsar vi ytterligare 
150 miljoner på nybyggnationer av idrottsanläggningar, till detta så reserveras 15 
miljoner extra att fördelas till föreningarnas egna verksamheter samt även 5 miljoner 
till förbättringar av spontanidrottsytor och utegym anläggningar. För att stärka 
trygghet och säkerhet för ungdomar och övrig allmänhet har medel reserverats för att 
öka antalet ordningsvakter i staden med över 30 %. 

Utbildningsnämnden 

Reservation av Andréa Hedin m.fl. (alla M) 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

Vi gläds åt att förvaltningen delar vår uppfattning om att det är önskvärt med mer 
effektivt nyttjande av lokalerna. Denna glädje kan dock endast bli långvarig om fler 
av stadens skolidrottssalar kan nyttjas av föreningar på kvällar och helger. Totalt rör 
det sig om 35 av stadens drygt 120 kommunala grundskolor med idrottslokaler som i 
dagsläget inte är tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna utanför 
skoltid. 

Vi noterar att idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen hänvisar till att man 
arbetar med att ta fram vilka skolor med skolgymnastiksalar som inte finns med i 
stadens bokningssystem men där det finns ett intresse av att möjliggöra uthyrning. 
Samt att denna sammanställning kommer att delges utbildningsförvaltningen och en 
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gemensam prioritering kommer att göras mellan förvaltningarna för att föreslå 
åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras. Vi förutsätter att denna 
sammanställning även kommer att delges nämnden innan den gemensamma 
prioriteringen tas fram. 

För oss är det viktigt att alla stockholmare har möjlighet att vara fysiskt aktiva och 
upptäcka både idrott och friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. Idrott och 
friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och idrottsrörelsen är en vital del av 
civilsamhället. Idrotten främjar folkhälsa genom gemenskap, rörelse och motion som 
ökar människors psykiska och fysiska välbefinnande. Därför behöver staden också 
alltid arbeta nära Stockholms idrottsrörelse och föreningsliv. 

Under förra mandatperioden gjorde vi historiskt stora satsningar på nya 
idrottsanläggningar och upprustningar av befintliga, i flera fall i nära samarbete med 
externa aktörer för att dela på resurser i både kostnader och tid. Vi inser att ju fler vi 
är som hjälps åt, desto mer idrottsyta kan vi skapa på kortare tid. Bristen på 
idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga som får sämre möjligheter att 
träna och idrotta.  

Det borde vara en självklarhet att även dessa skolor kan bokas utanför skoltid av 
idrottsföreningar. Det skulle både förbättra möjligheterna för barn och unga att idrotta 
och leda till ett bättre resursutnyttjande av stadens lokaler i en svår ekonomisk tid. 
Skolorna har höga hyreskostnader för sin verksamhet, och i idrottsnämndens budget 
är lokalkostnaderna en av de större utgifterna. Det är därför mycket viktigt att staden 
jobbar med att använda sina lokaler på ett effektivt sätt. Genom att bättre utnyttja 
skolidrottslokaler som redan finns skulle ytterligare omkring 4 500 timmar kunna 
öppnas upp för våra ungdomar och idrottsföreningar varje månad. 


	Motion om att möjliggöra 4 500 bokningsbara timmar i Stockholms skolor för idrottsföreningarna
	Motion av Andréa Hedin och Anna Cederschiöld Stuart (båda M)
	Förslag till beslut
	Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren
	Sammanfattning av ärendet
	Beredning
	Föredragande borgarrådets synpunkter
	Bilaga
	Ärendet
	Remissammanställning
	Idrottsnämnden
	Utbildningsnämnden
	Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB)
	RF-SISU Stockholm

	Reservationer m.m.
	Idrottsnämnden
	Utbildningsnämnden




